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§ 12 
Förslag till uppräkning av programpriser och 
strukturtillägg inom gymnasieskolan för 2024  
Rekommendation från Storsthlm 
Svarstid den 15 december 2023 
KS 2023/1002 
 

Beslut  
1. Uppräkning av programpriser och strukturtillägg inom 

gymnasieskolan för 2024 godkänns med hänvisning till vad 
som sägs i utlåtandet. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsens utlåtande behandlas. Utlåtandet gäller Förslag 
till uppräkning av programpriser och strukturtillägg inom 
gymnasieskolan för 2024. 
  
I debatten yttrar sig, se bilaga 2. 
  

Förslag till beslut 
Borgarrådet Bjuggren (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
 



Signerat av
Detta dokument har signerats digitalt av följande personer

Namn Datum
Kerstin Lena Irene,Tillkvist 2023-12-12
Dennis Lars Erik,Wedin 2023-12-12
Olle Emil Olof,Burell 2023-12-12
Sara Helena,Stenudd 2023-12-12
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Utlåtande Rotel III (Dnr KS 2023/1002) 

Förslag till uppräkning av programpriser och 
strukturtillägg inom gymnasieskolan för 2024 
 

Rekommendation från Storsthlm 
Svarstid den 15 december 2023 

Förslag till beslut 

Föredragande borgarrådet Emilia Bjuggren 

Sammanfattning av ärendet 

Stockholms stad tar emot ett stort antal gymnasieelever från andra kommuner och får 

kostnadsersättning för dessa enligt prislistan för nationella program inom 

samverkansområdet inom Stockholms län. Programpriserna för gymnasiet ses över 

årligen efter dialog med kommunledningarna i Stockholms län. Kommunförbundet 

Storsthlms styrelse har beslutat att rekommendera en prislista för 2024 som baseras 

på en genomsnittlig ökning med 3,4 procent för programpriser och strukturtillägg. 

Beredning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och utbildningsnämnden.   

Stadsledningskontoret föreslår att förslaget godkänns. Stadsledningskontoret vill 

därutöver understryka att det under 2024 blir viktigt att Stockholms stad tillsammans 

med övriga kommuner och Storsthlm utreder hur programpengen framöver kan 

justeras i syfte att bland annat kompensera kommuner med höga investerings- och 

hyreskostnader.  

Utbildningsnämnden är i huvudsak positiv till remissen.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Uppräkning av programpriser och strukturtillägg inom gymnasieskolan 

för 2024 godkänns med hänvisning till vad som sägs i utlåtandet. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
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Föredragande borgarrådets synpunkter 

I Stockholmsregionen har ungdomar möjligheten att välja en gymnasieskola i hela 

regionen, vilket i grunden en bra möjlighet som många ungdomar uppskattar och 

utnyttjar. Inte minst vill många ungdomar läsa på gymnasieskolor i Stockholms stad. 

Bara i Stockholms stads gymnasieskolor går cirka 6 600 elever som är boende i en 

annan kommun. Det motsvarar mer än var tredje elev. 

Som skolborgarråd i Stockholm är jag glad att många unga vill studera på våra skolor. 

Stadens gymnasieskolor ger eleverna en mycket god utbildning med en hög andel 

behöriga och skickliga lärare, en högkvalitativ undervisning och tillgång till en 

välutbyggd elevhälsa och skolbibliotek. 

Ska samarbetet vara hållbart över tid krävs däremot att samtliga kommuner är 

beredda att ta ansvar för att gymnasieskolan får en hållbar finansiering. Tyvärr har 

detta ofta inte varit fallet. Under flera år har politiska företrädare från en del 

kommuner motsatt sig en rimlig höjning av programpriserna. Detta har lett till en 

underfinansierad gymnasieutbildning i regionen då ersättningsnivåerna inte följt med 

i kostnadsutvecklingen för löner och priser.  

I årets förhandlingar inom Storsthlm beslutades om en höjning av programpriserna 

som är betydligt högre än tidigare år. Men ska ungdomar fortsatt ha möjlighet att fritt 

välja gymnasieskola i hela regionen behöver vi säkra en långsiktigt hållbar 

finansiering av gymnasieutbildningen.  

Stockholms stad tar idag ett stort ansvar för att tillhandahålla platser på våra 

gymnasieskolor för ungdomar i hela regionen. Det medför också höga investerings- 

och lokalkostnader som vi idag inte kompenseras för. Under året kommer vi därför 

arbeta för en ersättningsmodell som tar hänsyn till de höga kostnader som detta 

ansvar innebär. Ska vi kunna fortsätta erbjuda ungdomar möjligheten att studera i 

hela regionen behöver kommunerna inom Storsthlm vara beredda att betala de 

faktiska kostnaderna för detta.  

Bilaga 

Förslag till uppräkning av programpriser och strukturtillägg inom 

gymnasieskolan för 2024, KS 2023/1002-1.1 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
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Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar enligt föredragande borgarråds förslag.  

Stockholm den 29 november 2023 

Karin Wanngård 

Kommunstyrelsens ordförande 

Särskilt uttalande av Annika Friberg, Johan Paccamonti och Kristina Lutz (alla M) 

enligt följande. 

Genom kunskap öppnar sig världen och Stockholms skolor ska ha goda 

förutsättningar så att fler elever går ut grundskolan med behörighet till gymnasiet 

samt att fler elever går ut gymnasiet med examensbevis. Stockholms skolor har lagt 

ett tufft ekonomiskt år bakom sig och det finns fortsatta utmaningar framgent. 

Moderaterna hade i vårt förslag till budget för 2024 en högre uppräkning till 

gymnasiet än vänstermajoritetens budget, cirka åtta miljoner.  

Gymnasieschablonen bestäms gemensamt av medlemskommunerna i gymnasieregion 

men det är viktigt att notera att trots att vänstermajoriteten höjer skatten visar 

Moderaterna att det går att avsätta mer pengar till våra skolor i Stockholm, även med 

bibehållen skattenivå.  
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Ärendet 

I enlighet med nuvarande samverkansavtal ska avtalsparterna årligen besluta om 

eventuell justering av programpriserna. Storsthlm tar fram underlag enligt fastställd 

beräkningsmodell och därtill görs en politisk bedömning. Efter samråd med 

kommunledningarna har kommunförbundet Storsthlms styrelse beslutat att 

rekommendera en prislista för 2024 som baseras på en genomsnittlig ökning om 3,4 

procent för programpriser och strukturtillägg. 

Remissammanställning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och utbildningsnämnden.  

Stadsledningskontoret 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 30 oktober 2023 har i huvudsak 

följande lydelse. 

Kommunförbundet Storsthlms styrelse har beslutat att rekommendera en prislista för 

2024 som baseras på en genomsnittlig ökning med 3,4 procent för programpriser och 

strukturtillägg. Stadsledningskontoret föreslår att godkänna förslaget.  

Stadsledningskontoret vill understryka att det under 2024 blir viktigt att Stockholms 

stad tillsammans med övriga kommuner och Storsthlm tar fram förslag på hur 

kommunerna i gymnasieregionen kan samordna dimensioneringen av 

gymnasieplatser samt utreda hur programpengen framöver kan justeras i syfte att 

bland annat kompensera kommuner med höga investerings- och hyreskostnader.  

Kommunförbundet Storsthlms prislista innehåller ett mindre fel för utbud av 

nationella program för elever i klasser med hörselanpassning. Korrekt utbud är vård- 

och omsorgsprogrammet, naturvetenskapsprogrammet, 

samhällsvetenskapsprogrammet inriktning samhälle, ekonomiprogrammet och 

teknikprogrammet. 

Stockholms stad har informerat Storsthlm om detta. 

Stadsledningskontoret har i övrigt inga synpunkter på Storsthlms förslag och föreslår 

att godkänna förslaget med hänvisning till vad som anförs i tjänsteutlåtandet. 

Utbildningsnämnden 

Utbildningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 26 oktober 2023 följande. 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

Utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 4 oktober 2023 har i 

huvudsak följande lydelse. 
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Utbildningsförvaltningen är i huvudsak positiv till remissen. 

Programpriser och strukturtillägg 2024 

Stockholms stad tar emot ett stort antal gymnasieelever från andra kommuner och får 

kostnadsersättning för dessa enligt prislistan för nationella program inom 

samverkansområdet. 

Budgeten för Stockholms stad presenteras i oktober 2023 och beslutas därefter av 

kommunfullmäktige. Förvaltningen kan inte bedöma hur den föreslagna prislistan 

fullt ut påverkar utbildningsnämndens budget eller enskilda skolor förrän det varit 

möjligt att analysera förslaget till budget för Stockholms stad 2024 i sin helhet. 

Interkommunal ersättning för elever i klasser med hörselanpassning 

Kommunförbundet Storsthlms prislista innehåller ett mindre fel för utbud av 

nationella program för elever i klasser med hörsel anpassning. Korrekt utbud ska vara 

vård- och omsorgsprogrammet, naturvetenskapsprogrammet, 

samhällsvetenskapsprogrammet inriktning samhälle, ekonomiprogrammet och 

teknikprogrammet. Utbildningsförvaltningen har informerat Storsthlm om detta.  

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen samt 

att beslutet justeras omedelbart med anledningen av remissens svarstid. 
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